

# អង្គការ Sight For All ( គំរឺហើញសម្រាប់មនុស្សគ្រប់រូប )

## ខិត្តប័ណ្ណព័ត៌មានស្តីពីគោលនយោបាយការពារកុមារ



កុមារមានសិទ្ធិទទួលបានការការពារ និងសុវត្ថិភាពពីការរំលោភបំពាន និងការកេងប្រវ័ញ្ច។ សេចក្តីត្រូវការដើម្បីការពារកុមារ គឺសំខាន់សម្រាប់សហគមន៍ទាំងអស់។ កុមារនៅទូទាំងពិភពលោកងាយទទួលរងនូវការកេងប្រវ័ញ្ច និងការរំលោភបំពាន ហើយជួបប្រទះការរំលោភបំពានលើផ្លូវភេទ ផ្លូវកាយ និងផ្លូវចិត្ត។ កុមារជាច្រើនត្រូវបានបង្ខំឱ្យធ្វើការងារដែលមានលក្ខណៈកេងប្រវ័ញ្ច រួមទាំងការកេងប្រវ័ញ្ចលើផ្លូវភេទនៅក្នុងអាជីវកម្មផងដែរ។

អង្គការ Sight For All ចាត់ទុកការរំលោភបំពានលើកុមារ និងការកេងប្រវ័ញ្ចលើកុមារ មិនអាចទទួលយកបានឡើយក្នុងគ្រប់ករណីទាំងអស់។ កុមារមានសិទ្ធិទទួលបានការការពារ និងសុវត្ថិភាពពីការរំលោភបំពាន និងការកេងប្រវ័ញ្ច ហើយអង្គការ Sight For All មានវិធីសាស្ត្រមិនអត់ឱនជាដាច់ខាតចំពោះការរំលោភបំពាន និងការកេងប្រវ័ញ្ចលើកុមារឡើយ។

គោលនយោបាយការពារកុមាររបស់អង្គការ Sight For All បានបង្កើតឡើងដើម្បីធានាសុវត្ថិភាពរបស់អ្នកដែលអង្គការធ្វើការជាមួយ រួមទាំងកុមារដែរ។ ខិត្តប័ណ្ណព័ត៌មាននេះ ផ្តល់នូវទិដ្ឋភាពទូទៅនៃគោលនយោបាយការពារកុមាររបស់អង្គការ Sight For All ប៉ុន្តែវាមិនជំនួសគោលនយោបាយនេះទេ។ គោលនយោបាយការពារកុមាររបស់អង្គការ Sight For All អនុវត្តចំពោះបុគ្គលិកអង្គការ Sight For All ទាំងអស់រួមទាំង៖ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល បុគ្គលិកគ្រូពេទ្យស្ម័គ្រចិត្ត ( គ្រូពេទ្យឯកទេសពិនិត្យភ្នែក ) អ្នកស្ម័គ្រចិត្តមិនមែនជាគ្រូពេទ្យ មន្ត្រីប្រចាំប្រទេសព្យាបាលភ្នែក សមាជិក អ្នកចូលរួមគម្រោង នាយកមន្ទីរព្យាបាលភ្នែក អ្នកម៉ៅការ អ្នកតំណាងក្នុងប្រទេសដែលពាក់ព័ន្ធជាមួយគម្រោងរបស់អង្គការ Sight For All និងដៃគូដែលមានទំនាក់ទំនងកិច្ចសន្យាតាមផ្លូវការជាមួយអង្គការ Sight For All។

### គោលនយោបាយត្រូវបានពង្រឹងដោយគោលការណ៍ចំនួនប្រាំ៖

- គោលការណ៍ទី 1៖ ការមិនអត់ឱនជាដាច់ខាតចំពោះការកេងប្រវ័ញ្ច និងការរំលោភបំពានលើកុមារ
- គោលការណ៍ទី 2៖ ផលប្រយោជន៍ល្អបំផុតរបស់កុមារ
- គោលការណ៍ទី 3៖ ការយល់ដឹង និងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ
- គោលការណ៍ទី 4៖ ទំនួលខុសត្រូវសុវត្ថិភាពកុមារ
- គោលការណ៍ទី 5៖ ការរាយការណ៍ និងភាពយុត្តិធម៌តាមនីតិវិធី

### និយមន័យសំខាន់ៗ

**កុមារ៖**  
អនុលោមតាមអនុសញ្ញាអង្គការសហប្រជាជាតិស្តីពីសិទ្ធិកុមារ 'កុមារ' មានន័យថា មនុស្សគ្រប់រូបដែលមានអាយុក្រោម 18 ឆ្នាំ លុះត្រាតែនៅក្រោមច្បាប់ដែលអាចអនុវត្តបានចំពោះកុមារ តែភាគច្រើនត្រូវបានកំណត់អត្តន័យដូចខាងលើ។

**ការរំលោភបំពាន៖**  
**ការរំលោភបំពានលើរាងកាយ** - ការប្រើកម្លាំងរាងកាយប្រឆាំងនឹងកុមារ ដែលបណ្តាលឱ្យមានគ្រោះថ្នាក់ដល់កុមារ។ អាកប្បកិរិយារំលោភបំពានលើរាងកាយរួមមាន ការរុញច្រាន ការវាយតប់ ការទះកំផ្លៀង ការចាប់អង្រែន់ ការចាប់គ្រង ការដាស់ ការទាត់ ការខាំ ការដុត ការច្របាច់ក និងការបំពុល។

**ការធ្វេសប្រហែស** - ការធ្វេសប្រហែសរបស់មាតាបិតា ឬអ្នកថែទាំក្នុងការផ្តល់ឱ្យកុមារ (ដែលពួកគេមានតួនាទីដើម្បីធ្វើដូច្នោះ) នូវលក្ខខណ្ឌដែលត្រូវបានទទួលយកតាមវប្បធម៌ ថាជាការចាំបាច់សម្រាប់ការអភិវឌ្ឍរាងកាយ និងផ្លូវចិត្ត និងសុខុមាលភាពរបស់ពួកគេ។

**ការរំលោភបំពានលើផ្លូវអារម្មណ៍** - សំដៅលើទង្វើខាងពាក្យសម្តី ឬសកម្មភាពមិនសមរម្យរបស់ឪពុកម្តាយ ឬអ្នកថែទាំចំពោះកុមារ ឬលំនាំនៃការធ្វេសប្រហែសជាបន្តបន្ទាប់ ក្នុងការផ្តល់ឱ្យកុមារនូវការអប់រំបណ្តុះបណ្តាលផ្លូវចិត្ត និងការគាំទ្រផ្លូវអារម្មណ៍គ្រប់គ្រាន់។ ទង្វើបែបនេះអាចមានលទ្ធភាពខ្ពស់ក្នុងការបំផ្លាញជំនឿទុកចិត្តលើតម្លៃខ្លួនឯង ឬសមត្ថភាពសង្គមរបស់កុមារ។

**ការរំលោភបំពានលើផ្លូវភេទ** - ការប្រើប្រាស់កុមារសម្រាប់ការបំពេញចិត្តខាងផ្លូវភេទដោយមនុស្សពេញវ័យ ឬកុមារដែលមានវ័យចំណាស់ ឬក្មេងជំទង់។ អាកប្បកិរិយារំលោភបំពានលើផ្លូវភេទ អាចរួមបញ្ចូលការស្នូបអង្គុលប្រដាប់ភេទ ការអង្គុលប្រដាប់ភេទដើម្បីសម្រេចតាមដោយខ្លួនឯង ការរួមភេទតាមមាត់ ការសិកលិង្គ ម្រាមដៃ ឬវត្ថុណាមួយផ្សេងទៀតចូលតាមទ្វារមាស ឬរន្ធគូប ការស្នូបអង្គុលដោះ ការលួចមើលមនុស្សអាក្រាត ឬរួមភេទ ការបង្ហាញប្រដាប់ភេទឱ្យគេឃើញ និងការដាក់កុមារឱ្យរងប៉ះពាល់ ឬការពាក់ព័ន្ធកុមារទៅនឹងរូបភាពអាសអាភាស។

- ការកេងប្រវ័ញ្ច និងការរំលោភបំពានលើកុមារ គឺមានន័យមួយ ឬច្រើនជាងដូចខាងក្រោម៖**
- ការប្រព្រឹត្តិ ឬការបង្ខំឱ្យជំនួញទាក់ទងនឹងការប្រព្រឹត្តិអំពើមួយ ឬអំពើនានាដើម្បីរំលោភបំពានលើកុមារ។
  - ការកាន់កាប់ ការគ្រប់គ្រង ការផលិត ការចែកចាយ ការទទួលបាន ឬការបញ្ជូនសម្ភារកេងប្រវ័ញ្ចលើកុមារ។
  - ការប្រព្រឹត្តិ ឬការបង្ខំឱ្យអ្នកដទៃឱ្យប្រព្រឹត្តិអំពើមួយ ឬអំពើនានាដើម្បីលួងលោម ឬការលួងលោមតាមអ៊ិនធឺណិត។

**ការការពារកុមារ៖**  
សកម្មភាព ឬគំនិតផ្តួចផ្តើមដែលបង្កើតឡើងដើម្បីការពារកុមារ ពីទម្រង់នៃគ្រោះថ្នាក់ណាមួយ ជាពិសេសកើតឡើងពីការកេងប្រវ័ញ្ច និងការរំលោភបំពានលើកុមារ។

**ការអនុវត្តគោលនយោបាយ**

ខាងក្រោមនេះ គឺជាតម្រូវការសំខាន់ៗក្នុងការអនុវត្តគោលនយោបាយរបស់អង្គការ Sight For All អង្គការ Sight For All ខិតខំប្រឹងប្រែងដើម្បីរក្សាសុវត្ថិភាពកុមារ តាមរយៈការអនុវត្តដែលបានរៀបរាប់ដូចខាងក្រោម។

**ការអនុវត្តជ្រើសរើសបុគ្គលិក**

អង្គការ Sight For All មានគោលបំណងជ្រើសរើសមនុស្សដែលមានសុវត្ថិភាព និងសក្តិសមបំផុតដើម្បីទទួលមុខតំណែង ហើយនឹងមិនទាក់ទិនដោយចេតនា មិនថាដោយផ្ទាល់ ឬដោយប្រយោល នឹងបុគ្គលដែលបង្កហានិភ័យដែលមិនអាចទទួលយកបានចំពោះកុមារឡើយ។

**ការបណ្តុះបណ្តាល**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល បុគ្គលិក គ្រូពេទ្យឯកទេសពិនិត្យភ្នែក អ្នកស្ម័គ្រចិត្ត មន្ត្រីប្រចាំប្រទេសព្យាបាលភ្នែក សមាជិក អ្នកចូលរួមគម្រោង ដៃគូគម្រោង អ្នកប្រឹក្សា និងអ្នកម៉ៅការនៃអង្គការ Sight For All ទាំងអស់ ទទួលបានច្បាប់ចម្លង និងចុះហត្ថលេខាលើការយល់ដឹងរបស់ពួកគេអំពីគោលនយោបាយការពារកុមារ និងក្រមសីលធម៌របស់ជនងាយរងគ្រោះ។

សិក្ខាសាលាស្តីពីការអនុវត្តការអភិវឌ្ឍន៍ត្រូវបានធ្វើឡើង ហើយដាក់បញ្ចូលផ្នែកស្តីពីការការពារកុមារគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ។

**ដៃគូ**

ដៃគូក្រៅរដ្ឋាភិបាលរបស់អង្គការ Sight For All ត្រូវបានតម្រូវឱ្យរក្សាគោលនយោបាយការពារកុមារផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ពួកគេ។ ដៃគូរដ្ឋាភិបាល និងអង្គការ Sight For All នឹងធ្វើការរួមគ្នាដើម្បីធានាថា ស្តង់ដារការពារកុមារត្រូវបានដាក់បញ្ចូលនៅក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀងដៃគូ។ ទង្វើនានាដែលបណ្តាលឱ្យបុគ្គលិករបស់អង្គការ Sight For All ជឿជាក់ថាកុមារកំពុងប្រឈមនឹងហានិភ័យខ្លាំង នឹងនាំឱ្យមានការបញ្ឈប់កិច្ចព្រមព្រៀងជាមួយអង្គការដៃគូនោះ។

**ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ**

ការវាយតម្លៃហានិភ័យគម្រោងត្រូវបានធ្វើឡើង ជាផ្នែកនៃការចាប់ផ្តើម និងស្វែងយល់ពីគោលគំនិត ហើយត្រូវបានវាយតម្លៃឡើងវិញពេញទូទាំងអំឡុងពេលនៃគម្រោង។ ការវាយតម្លៃហានិភ័យគម្រោង គ្របដណ្តប់លើហានិភ័យនៃការការពារកុមារ ហើយរួមបញ្ចូលសកម្មភាព និងអនុសាសន៍នានាដើម្បីកាត់បន្ថយ ឬលុបបំបាត់ហានិភ័យដែលអាចកើតមាន។

ការតាមដានហានិភ័យនៃការការពារកុមារនៅកម្រិតអង្គការ ត្រូវបានធ្វើឡើងដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៃអង្គការ Sight For All។

**ការថតរូបកុមារ**

នៅពេលថតរូប អ្នកតំណាងនៃអង្គការ Sight For All ត្រូវតែស្គាល់ ហើយយល់ដឹងពីសារៈសំខាន់នៃការគោរពសេចក្តីថ្លៃថ្នូររបស់បុគ្គល ហើយធានាវិសិទ្ធិ សុវត្ថិភាព និងសុខុមាលភាពរបស់អ្នកដែលត្រូវបានថត។ រូបភាពនានាត្រូវតែជាតំណាងដ៏ស្មោះត្រង់នៃបរិបទ និងការពិត ហើយមិនបង្ហាញភាពខុសពីការពិតអំពីបុគ្គល បរិបទ ទីតាំង ឬស្ថានភាពឡើយ។ ការយល់ព្រមបន្ទាប់ពីបានទទួលព័ត៌មានច្បាស់លាស់ ត្រូវតែផ្តល់ជូនសម្រាប់រូបភាពទាំងអស់ដែលបានថត ដោយមានភស្តុតាងនៃការយល់ព្រមដែលតម្រូវដោយការិយាល័យកណ្តាលរបស់អង្គការ Sight For All។

**ការវាយការណ៍**

រាល់កង្វល់ ការសង្ស័យ ឬការចោទប្រកាន់អំពីការរំលោភបំពាន និងការកេងប្រវ័ញ្ចលើកុមារ ការបំពានលើគោលនយោបាយនេះ ឬគោលនយោបាយក្រមសីលធម៌របស់អង្គការ Sight For All ត្រូវតែរាយការណ៍ភ្លាមៗ។ អង្គការ Sight For All ទទួលយក និងស៊ើបអង្កេតរបាយការណ៍ និងកង្វល់ទាំងអស់យ៉ាងហ្មត់ចត់ ហើយចាត់សកម្មភាពភ្លាមៗ។ ក្នុងការស៊ើបអង្កេតពីកង្វល់ ឬការចោទប្រកាន់អំពីការរំលោភបំពាន ឬការកេងប្រវ័ញ្ចលើកុមារ អង្គការ Sight For All ធានានូវភាពសម្ងាត់ ហើយថាគោលការណ៍ទូទៅនៃយុត្តិធម៌នឹងឈ្នះ។

ជនណាក៏អាចធ្វើរបាយការណ៍អំពីការរំលោភបំពាន ឬការកេងប្រវ័ញ្ចលើកុមារដែលត្រូវបានសង្ស័យ ឬពិតប្រាកដបានដែរ។

ការសង្កេតណាមួយដែលទាក់ទងនឹងអាកប្បកិរិយា ដែលអាចបំពានលើគោលនយោបាយការពារកុមាររបស់អង្គការ Sight For All ឬក្រមសីលធម៌របស់ជនងាយរងគ្រោះ គួរតែបានរាយការណ៍។ ក៏ត្រូវរាយការណ៍ដែរអំពីការសង្ស័យ ឬការចោទប្រកាន់អំពីការកាន់កាប់ ឬការចូលប្រើរូបភាពអាសអាភាសរបស់កុមារ ឬសម្ភារកេងប្រវ័ញ្ចកុមារ ការសង្កេតណាមួយនៃការថតរូបកុមារមិនសមរម្យ ហានិភ័យ ឬគ្រោះថ្នាក់ណាមួយចំពោះកុមារ ដែលជាលទ្ធផលនៃការចូលរួមក្នុងសកម្មភាពទាំងអស់របស់អង្គការ Sight For All។

របាយការណ៍ត្រូវតែធ្វើឡើងក្នុងអំឡុងពេល 24 ម៉ោង។

**ចុះបើខ្ញុំមិនប្រាកដថាអ្វីដែលខ្ញុំបានឃើញនោះគឺជាការកេងប្រវ័ញ្ច និងការរំលោភបំពានលើកុមារ?**

សូមទាក់ទងអ្នកសម្របសម្រួលផ្នែកការពារកុមារ ឬមន្ត្រីប្រចាំប្រទេសតំណាងអង្គការ Sight For All ដើម្បីទទួលបានជំនួយនិងសម្ងាត់ និងព័ត៌មានបន្ថែមអំពីអ្វីដែលជាការកេងប្រវ័ញ្ច និងការរំលោភបំពានលើកុមារ ឬការមិនអនុលោមតាមគោលនយោបាយ។

**តើខ្ញុំធ្វើរបាយការណ៍ដោយរបៀបណា?**

របាយការណ៍អាចធ្វើឡើងដោយចូលទៅកាន់៖ <https://sightforall.org/complaints/> ឬដោយទាក់ទងអ្នកតំណាងម្នាក់របស់អង្គការ Sight For All ដែលមានរាយឈ្មោះដូចខាងក្រោម៖

- មន្ត្រីប្រតិបត្តិអង្គការ Sight For All – [jhatswell@sightforall.org](mailto:jhatswell@sightforall.org)
- មន្ត្រីប្រចាំប្រទេសម៉ុងហ្គោលី/ស្រីលង្កា/មីយ៉ាន់ម៉ា – [myanmarcountryofficer@sightforall.org](mailto:myanmarcountryofficer@sightforall.org)
- មន្ត្រីប្រចាំប្រទេសកម្ពុជា – [cambodiacountryofficer@sightforall.org](mailto:cambodiacountryofficer@sightforall.org)
- មន្ត្រីប្រចាំប្រទេសស្រីលង្កា – [srilankacountryofficer@sightforall.org](mailto:srilankacountryofficer@sightforall.org)